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Łuków, dnia 9 kwietnia 2025 r. 

Rada Powiatu Łukowskiego 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Protokół 2/2025 

2 Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 2025-04-09 
Miejsce posiedzenia: Starostwo Powiatowe w Łukowie, ul. Piłsudskiego 17 
Obrady rozpoczęto 2025-04-09 o godzinie 10:30, a zakończono o godzinie 11:16 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków. 

Obecni: 

1. Krzysztof Głuchowski 
2. Ilona Ochmańska 
3. Sławomir Rzymowski 
4. Lucjan Szekalis 
5. Krzysztof Woliński 

 
Lista gości na posiedzeniu 

1. Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Paweł Lucht 
2. Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska Grzegorz Świerczewski 
3. Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Sławomir 

Lipiński 
4. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łukowie Elżbieta Poddębniak 
5. Kierownik Oddziału WIORiN w Łukowie Marzanna Solarska 
6. Kierownik PT KRUS w Łukowie Krzysztof Woliński 

 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski rozpoczął posiedzenie Komisji i 
powitał przybyłych członków Komisji i zaproszonych gości. Zarządził sprawdzenie kworum. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 5, NIEOBECNY: 0 
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Wyniki imienne: 

OBECNY (5): Krzysztof Głuchowski, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Lucjan 
Szekalis, Krzysztof Woliński 

NIEOBECNY (0) 

 

2. Przyjęcie protokołu Nr 1/2025 z posiedzenia Komisji w dniu 04.02.2025 r. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski stwierdził, że nie było uwag co do 
załączonego protokołu więc zarządził głosowanie w sprawie jego przyjęcia. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 1/2025 z posiedzenia Komisji w dniu 04.02.2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5): Krzysztof Głuchowski, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Lucjan Szekalis, 
Krzysztof Woliński 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski stwierdził, że protokół został 
przyjęty. 

 

3. Ocena stanu sanitarnego Powiatu Łukowskiego za 2024 r. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski powiedział, że otrzymany materiał 
jest bardzo obszerny. Zaproponował krótkie wprowadzenie i otworzył dyskusję. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łukowie Elżbieta Poddębniak Stan 
sanitarny powiatu łukowskiego uległ znaczącej poprawie. Przeprowadzono 1622 kontrole. 
Wydano 265 decyzji płatniczych. Ukarano 56 osób mandatami karnymi. Kontrole 
sprawdzające wykazywały poprawę. Jeśli chodzi o tematykę rolniczą to pod nadzorem 
znajduje się 2 100 obiektów produkcji pierwotnej. Nacisk kładzie się szczególnie na kontrole 
owoców miękkich. W dwóch przypadkach hurtowni (spoza powiatu) zostały stwierdzone 
przekroczenia. W korzeniu pietruszki przekroczone były pestycydy, a w przypadku papryki 
stwierdzono ochratoksyny. W mące wyprodukowanej w jednym z młynów na terenie 
powiatu również wykryto ochratoksyny. Przedsiębiorcy podeszli poważnie do problemu. 



Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 9 kwietnia 2025 r.  3 

Jeśli chodzi o produkcję pierwotną kontroli podlega higiena zbioru, czystość pojemników, 
nawożenie, stosowanie środków ochrony roślin, jakość wody, którą rośliny są podlewane. 

W 20 na 22 wodociągi woda na koniec 2024 roku była oceniana jako przydatna. W 
dwóch na terenie gminy Adamów jest oceniana jako warunkowo przydatna do spożycia, ale 
występują przekroczenia żelaza i manganu. 

Radny Lucjan Szekalis Kiedy będzie ponowna kontrola młynów? 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łukowie Elżbieta Poddębniak 
Przedsiębiorcy przedłożyli wyniki badań kontrolnych. Jeśli chodzi o ponowne kontrole to ich 
harmonogram otrzymuje się od Głównego Inspektoratu Sanitarnego. 

Radny Lucjan Szekalis W ubiegłym roku było zgłoszenie do straży pożarnej, że w 
miejscowości Kurów płynęły rowem nieczystości. Zajęła się tym straż, policja i Sanepid, 
który miał sprawdzić jakość wody do spożycia po tym wycieku. Jakie są wyniki tej kontroli? 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łukowie Elżbieta Poddębniak 
Zostały pobrane próbki z wodociągu Dębowica. Wszystkie pobrane próby nie wykazały 
nieprawidłowości. Te zanieczyszczenia nie dostały się do wód głębinowych. Dalej zajęła się 
tym Inspekcja Ochrony Środowiska. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski stwierdził, że Komisja zapoznała się 
z informacją. 

4. Informacja o funkcjonowaniu Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego w 
Łukowie. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski zapytał czy jest zgoda Komisji na 
zmianę kolejności porządku obrad, gdyż poprosił o to radny Krzysztof Woliński jednocześnie 
Kierownik KRUS w Łukowie. Nie było sprzeciwu. K. Gluchowski otworzył dyskusję. 

Kierownik KRUS w Łukowie radny Krzysztof Woliński ubezpieczenie w KRUS 
obowiązuje właścicieli powyżej hektara ziemi jeżeli nie są ubezpieczeni w ZUS. 
Funkcjonowanie KRUS jest finansowane z budżetu państwa, a tylko w 20% ze składek 
rolników. W Europie nie ma takiej instytucji, która by się zajmowała tylko rolnikami. Trzeba 
25 lat opłacać składki w KRUS i mieć wiek emerytalny, żeby przejść na emeryturę. Jeśli 
rolnik lub członek rodziny zachoruje to przysługuje mu zwolnienie lekarskie i rehabilitacja. 
Można również otrzymać rentę czy sanatorium. Ta oferta została rozszerzona również na 
emerytów, którzy mogą pojechać do sanatorium latem bo rolnicy rzadko z tego korzystają. 
Oprócz tego KRUS zajmuje się też prewencją i przeciwdziałaniem wypadkom i chorobom 
zawodowym. Organizuje szereg spotkań i szkoleń wraz innymi instytucjami zajmującymi się 
rolnictwem ODR i ARiMR. W 2024 roku było mniej o 50 podmiotów niż w 2023 roku. Trzeba 3 
lata opłacać składki KRUS, żeby można przejść na działalność gospodarczą z KRUSu. Jest 
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to wykorzystywane przez różnych przedsiębiorców, jest nawet kilku prawników, którzy żeby 
nie płacić dużych składek ZUS są na KRUSie. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski zapytał o gospodarstwo rolne, które 
startowało w konkursie na „Bezpieczne gospodarstwo”.  

Kierownik KRUS w Łukowie radny Krzysztof Woliński powiedział, że konkurs jest 
co roku, ale nie zna szczegółów. Nagrodą jest nowy ciągnik rolniczy., wymagane jest 
zachowanie warunków bezpieczeństwa. Gospodarstwo musi mieć wydzieloną część 
mieszkalną od części produkcyjnej. Musi być zadbane i czyste. 

Więcej pytań i głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski stwierdził, że Komisja zapoznała się 
z informacją. 

 

5. Informacja o działalności Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin i 
Nasiennictwa w Lublinie oddział w Łukowie w 2024 roku. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski Zaproponował krótkie 
wprowadzenie i otworzył dyskusję. 

Kierownik WIORIN w Łukowie Marzanna Solarska powiedziała, że WIORIN zajmuje 
się trzema działami: nadzorem fitosanitarnym, nadzorem nad obrotem i stosowaniem 
środków ochrony roślin oraz nawozów a także nadzorem nad nasiennictwem. Na terenie 
powiatu jest 313 podmiotów prowadzących działalność w zakresie materiału 
rozmnożeniowego i nasadzeniowego ziemniaków, które podlegają nadzorowi z tego 
względu, że ziemniak jest żywicielem wielu agrofagów kwarantannowych. Podlegają oni 
kontroli raz w roku, natomiast producenci ziemniaków konsumpcyjnych i przemysłowych 
podlegają kontroli raz na 3 lata. Wszystkie te podmioty zostały skontrolowane w 2024 r. 
zostały wykryte 4 ogniska choroby kwarantannowej bakteryjnej (bakterioza pierścieniowa 
ziemniaka). Coraz mniej jest decyzji na mątwika ziemniaczanego. Nieco zmalał eksport 
poza UE. Głównym odbiorcą warzyw i ziemniaków jadalnych była Mołdawia.  

W ramach nadzoru nad obrotem i stosowaniem środków ochrony roślin 
kontrolowani byli sprzedawcy jak i rolnicy. Pojawiło się trochę nieprawidłowości 
dotyczących stosowania niedopuszczonych substancji do stosowania na danym gatunku 
rośliny, brak aktualnego badania technicznego opryskiwacza bądź prawidłowo prowadzonej 
ewidencji. Nie było przekroczeń najwyższego dopuszczalnego poziomu substancji 
aktywnych w płodach rolnych chociaż zdarzały się substancje niedozwolone. 

Nową sprawą są kontrole stosowania środków przeznaczonych do fumigacji. W 
telewizji było ostatnio głośno o przypadkach zatrucia i śmierci po zastosowaniu tych 
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środków przeciwko kretom. Po tych informacjach zostały zdobyte wszystkie adresy 
odbiorców i przeprowadzone kontrole. Te preparaty są bardzo niebezpieczne bo w 
połączeniu z wilgocią wydzielają bardzo trujący gaz. Były dostępne w sprzedaży 
internetowej. Takie preparaty powinny być stosowane przez osoby przeszkolone. 

W ramach nadzoru nad materiałem siewnym przeprowadzane były kontrole 
producentów sadzeniaka ziemniaka. Jest to materiał kwalifikowany. Ta produkcja też się 
zmniejsza z uwagi na zmniejszającą się opłacalność. Jest też około 11 plantacji roślin 
jagodowych produkujących materiał rozmnożeniowy. Mniejszy areał zajmują rośliny 
zbożowe. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski wobec braku pytań i głosów w 
dyskusji stwierdził, że Komisja zapoznała się z informacją. 

 

6. Informacja o działalności Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami z 
uwzględnieniem scaleń gruntów w Powiecie Łukowskim. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski Zaproponował krótkie 
wprowadzenie i otworzył dyskusję. 

Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Sławomir 
Lipiński W ubiegłym roku udało  się przeprowadzić pełną modernizację ewidencji gruntów i 
budynków na niewielkich obrębach geodezyjnych. To jest obręb Wola Gułowska i Nowa 
Ruda w gminie Serokomla. Rozpoczęto obręb Feliksin, który zakończono już w 2025 r. 
Została podpisana umowa na pełną modernizację gruntów i budynków gminy Wola 
Mysłowska. W rozstrzygnięciu jest już gmina Stoczek Łukowski.  

W zakresie gospodarki nieruchomościami były wydawane głównie decyzje w 
przedmiocie odszkodowania z tzw. Specustawy drogowej, a dotyczyło to głównie ul. 
Cieszkowizna w mieście Łuków oraz w miejscowości Dąbie i na odcinku Gołaszyn – Ławki. 

Wydano trzy decyzje ustanawiające mienie gromadzkie w miejscowościach Kurów, 
Szaniawy Matysy i Poniaty. 

Radny Lucjan Szekalis Zapytał co Powiat Łukowski ma w lokalu nr 18 przy ul. 
Przemysłowej 22 i co w lokalu nr 2 przy ul. Kwiatkowskiego. 

Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Sławomir 
Lipiński Przy ul. Kwiatkowskiego 2 jest lokal po szkole muzycznej, która przeprowadziła się 
do powiatowego budynku w I LO. Lokal przy ul. Przemysłowej – Powiat musiał zapewnić 
lokum osobom wywłaszczonym pod budowę II etapu obwodnicy. Jeszcze w 2024 r. udało 
się uregulować teren Centrum Sportu „Smolany”. 



Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 9 kwietnia 2025 r.  6 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski Czy prościej jest załatwiać sprawy 
teraz sprawy związane z geodezją jeśli chodzi o przepisy? 

Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Sławomir 
Lipiński Dużo jest spraw, które nadal trwa długo np. zakładanie ksiąg wieczystych, ale to że 
są pozakładane to wiele spraw wyjaśnia i upraszcza.  

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski wobec braku pytań i głosów w 
dyskusji stwierdził, że Komisja zapoznała się z informacją. 

7. Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Głuchowski wobec braku spraw różnych 
zakończył posiedzenie. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

Przewodniczący Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

 

Krzysztof Głuchowski 

 

 

Przygotował: Marcin Tomczak 


